

國立中興大學台灣與跨文化研究國際博士學位學程  
修業暨學位考試施行細則  
**Implementation Regulations Governing Study Requirements and Degree Examinations  
for the International PhD Program in Taiwan and Transcultural Studies  
National Chung Hsing University**

經由本學程民國105年6月20日一○四學年度第二學期第一次學程事務委員會議訂定  
經由本學程民國106年9月7日一○五學年度第一學期第一次學程事務委員會議修定  
經由本學程民國107年5月18日一○六學年度第二學期第一次學程事務委員會議修定  
經由本學程民國108年1月8日一○七學年度第一學期第一次學程事務委員會議修定  
經由本學程民國109年4月22日一○八學年度第一學期第一次學程事務委員會議修定  
經由本學程民國114年4月22日一一三學年度第二學期第二次學程事務委員會議修定

Formulated at the First Meeting of the Program Affairs Committee, Second Semester, Academic Year 2015, on June 20, 2016.  
Amended at the First Meeting of the Program Affairs Committee, First Semester, Academic Year 2016, on September 7, 2017.  
Amended at the First Meeting of the Program Affairs Committee, Second Semester, Academic Year 2017, on May 18, 2018.  
Amended at the First Meeting of the Program Affairs Committee, First Semester, Academic Year 2018, on January 8, 2019.  
Amended at the First Meeting of the Program Affairs Committee, First Semester, Academic Year 2019, on April 22, 2020.  
Amended at the Second Meeting of the Program Affairs Committee, Second Semester, Academic Year 2024, on April 22, 2025.

第一條 國立中興大學台灣與跨文化研究國際博士學位學程（以下簡稱本學程）依據本校博士班章程、博士班學位考試細則暨其他相關規章，訂定「博士學位學程修業暨學位考試施行細則」（以下簡稱本細則）。

**Article 1 (Legal Basis)**

These *Implementation Regulations Governing Study Requirements and Degree Examinations* (hereinafter referred to as “the Regulations”) are formulated by the *International PhD Program in Taiwan and Transcultural Studies* of National Chung Hsing University (hereinafter referred to as “the Program”) in accordance with the University’s *Doctoral Program Regulations, Regulations Governing Doctoral Degree Examinations*, and other relevant laws and regulations.

第二條 修業年限與修課要求：

- 一、 修業年限：二至七年。
- 二、 修課要求：

畢業總學分數：33學分
必修科目最低9學分
畢業論文12學分

選修科目最低12學分：承認外系(所)學分至多6學分(含校際選課學分)。

## Article 2 (Duration of Study and Course Requirements)

### 1. Duration of Study:

The duration of study for the doctoral program shall be no less than two (2) years and no more than seven (7) years.

### 2. Course Requirements:

Students enrolled in the Program shall complete the following credit requirements prior to graduation:

#### (1) Total Credits Required for Graduation:

A minimum of thirty-three (33) credits shall be required.

#### (2) Required Courses:

A minimum of nine (9) credits shall be earned from required courses designated by the Program.

#### (3) Doctoral Dissertation:

Twelve (12) credits shall be earned for the doctoral dissertation.

#### (4) Elective Courses:

A minimum of twelve (12) credits shall be earned from elective courses.

Credits earned from courses offered by other departments, institutes, or inter-university course-sharing programs may be recognized; however, such credits shall not exceed six (6) credits in total.

## 第三條 畢業資格條件：

### 一、須符合以下二項規定之一

(一) 在有審查制度之國際英文期刊或經國家科學及技術委員會(簡稱國科會)人文社會科學研究中心評比結果符合二級(或同等級)以上期刊發表論文一篇。

(二) 在國內外學術研討會發表英文論文一篇，論文全文必須通過學程事務委員審查。

### 二、博士候選人資格考核：

研究生修完最低修業年限並修滿規定應修科目及學分，且撰妥學位論文計劃大綱及基本內容，經指導教授同意後，始得提出博士候選人資格考核，並經考核委員會三分之二以上之委員通過，始為合格。

三、研究生須於申請論文考試前取得學術倫理教育修課證明。(此項適用於 105 學年度後入學之學生)。

四、符合上述畢業資格條件後，始可申請學位論文口試審查。

## Article 3 (Graduation Requirements)

Students shall satisfy all of the following graduation requirements:

### 1. Scholarly Publication Requirement

Students shall fulfill **one** of the following requirements:

- (1) Publish **one (1) research article** in an international peer-reviewed English-language journal, or in a journal ranked **Tier 2 or above (or equivalent)** according to the evaluation results of the Humanities and Social Sciences Research Center of the National Science and Technology Council (NSTC).
- (2) Present **one (1) English-language research paper** at a domestic or international academic conference; the full paper shall be subject to review and approval by the Program Affairs Committee.

## 2. **Doctoral Candidacy Qualification Examination**

Upon completion of the minimum required period of study and all prescribed courses and credits, and after preparing a dissertation proposal outlining the research plan and essential content, a student may apply for the Doctoral Candidacy Qualification Examination with the consent of the academic advisor. A student shall be deemed qualified upon approval by **no less than two-thirds (2/3)** of the members of the Examination Committee.

## 3. **Academic Ethics Requirement**

Prior to applying for the doctoral degree examination, students shall obtain certification of completion of coursework in academic ethics education. (This requirement shall apply to students admitted in Academic Year 2016 or thereafter.)

## 4. **Eligibility for Dissertation Defense**

Only after satisfying all of the aforementioned graduation requirements may a student apply for the doctoral dissertation oral defense.

### 第四條 博士論文指導：

博士班研究生於入學後第一學年結束前，應經系（所）主任之同意商請指導教授（未於規定期限內商請指導教授者，勒令休學一學期）。

### **Article 4 (Doctoral Dissertation Supervision)**

Doctoral students shall, **prior to the end of the first academic year following admission**, obtain approval from the chair of the department/institute and formally engage an academic advisor.

Students who fail to engage an academic advisor within the prescribed period shall be required to **suspend their studies for one semester**.

### 第五條 博士學位考試（論文考試）：

- 一、 通過博士候選人資格考核，並完成研究論文初稿者得於當學期完成註冊選課後，於預定舉行論文考試日期至少二十天前提出論文考試申請。論文考試成績以70分為及格。
- 二、 依照學校行事曆，第五週開始受理論文口試申請。本學程於11月30日（第一學期）及5月31日（第二學期）截止申請，逾期不受理(遇例假日順延)。並依學校規定，須於1月31日（第一學期）及7月31日（第二學期）前辦理論文口試（遇例假日則提前辦理）。
- 三、 先上網進入教務處→網路選課→選課系統網站，登錄博士論文題目，並

列印「參加論文考試申請書」（需與指導教授敲定考試委員及時間，考試委員共五人，其中校外委員須三分之一以上，並填妥申請書各項欄位，經指導教授簽章），連同第三條第一項之在學期間發表學術論文證明（105學年度後入學之學生需另檢附學術倫理教育修課證明），並將論文電子檔於期限內寄至學程公務信箱(transculture@dragon.nchu.edu.tw)，論文紙本五冊則請自行分送給考試委員，學位論文(含提要)以英文撰寫為原則。

四、申請學位考試之研究生因故未能如期舉行考試且其修業年限未屆滿者，應於次學期開學日前填具「取消學位考試通知單」，經指導教授及系、所、學位學程主管核章後送註冊組並完成註冊後即可再提出學位考試之申請。

#### Article 5 (Doctoral Degree Examination – Dissertation Defense)

1. Students who have passed the Doctoral Candidacy Qualification Examination and completed a preliminary draft of the dissertation may, after completing course registration for the semester, submit an application for the doctoral degree examination **no fewer than twenty (20) days** prior to the scheduled defense date.

A score of **70 points or above** shall constitute a passing grade for the dissertation examination.

2. In accordance with the University Academic Calendar, applications for dissertation defenses shall be accepted beginning in the **fifth week of the semester**.

The Program shall close applications on **November 30** for the first semester and **May 31** for the second semester; late applications shall not be accepted (deadlines shall be extended if falling on holidays).

Dissertation defenses shall be completed no later than **January 31** for the first semester and **July 31** for the second semester (defenses shall be scheduled earlier if the deadline falls on a holiday), in accordance with University regulations.

3. Applicants shall log into the Office of Academic Affairs online course registration system to register the doctoral dissertation title and print the *Application Form for Participation in the Dissertation Examination*.

The examination committee and examination date shall be confirmed in consultation with the academic advisor.

The Examination Committee shall consist of **five (5) members**, of whom **no less than one-third (1/3)** shall be external committee members.

The application form, duly completed and signed by the academic advisor, shall be submitted together with proof of compliance with the scholarly publication requirement set forth in Article 3, Paragraph 1.

Students admitted in Academic Year 2016 or thereafter shall additionally submit certification of completion of academic ethics education.

An electronic copy of the dissertation shall be submitted to the Program's official email address (transculture@dragon.nchu.edu.tw) within the prescribed period, and **five (5) printed copies** of the dissertation shall be distributed by the student to the examination committee members.

The doctoral dissertation, including the abstract, shall be written **in principle, in English**.

4. Students who have applied for the doctoral degree examination but are unable to hold the examination as scheduled, and whose maximum period of study has not yet expired, shall submit a *Notice of Cancellation of Degree Examination* prior to the beginning of the subsequent semester.

Upon approval by the academic advisor and the chair of the department/institute or degree program, and after completing registration procedures, the student may reapply for the doctoral degree examination.

第六條 其他相關條文，以「國立中興大學博士班學位考試細則」及「國立中興大學博士班章程」之規定為依據。

#### **Article 6 (Supplementary Provisions)**

Any matters not specified herein shall be governed by the *Regulations Governing Doctoral Degree Examinations of National Chung Hsing University* and the *Doctoral Program Regulations of National Chung Hsing University*.

第七條 本細則經學程事務委員會議通過後實施，修正時亦同。

#### **Article 7 (Implementation and Amendments)**

These Regulations shall take effect upon approval by the Program Affairs Committee. The same procedure shall apply to any amendments hereto.